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ZÁPISNICA 

z 
 5. zasadnutia 

KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027 

PRE CIEĽ 4 POLITIKY SÚDRŽNOSTI 

Sociálnejšia a inkluzívnejšia Európa vykonávajúca Európsky pilier sociálnych práv 

 

Dátum a čas konania 09. novembra 2023/ 9:00 h 

Miesto konania Hotel SOREA REGIA, Kráľovské údolie 6, Bratislava 

Predsedajúci Viliam Michalovič 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Uznesenie č. 10,11,12/2023 

 

 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu 
zasadnutia a voľba overovateľa. 

 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) otvoril 5. zasadnutie Komisie pri MV pre Cieľ 4 politiky súdržnosti 

(ďalej len „komisia pre cieľ 4“ alebo „komisia“) a privítal všetkých členov a hostí.  

Lukáš PACHTA (zástupca EK) poďakoval za pozvanie. Ocenil zloženie komisie a aktivity členov, ktorí 

majú záujem o cieľ politiky 4, čo je viditeľné v záväzkovaní alokácií v ESF a ERDF, ako i v implementácii. 

Informoval o základnej podmienke 4.3 Vzdelávanie a celoživotné vzdelávanie, ktorá nie je zatiaľ 

splnená. Potvrdil neformálnu komunikáciu medzi EK, MŠVVŠ SR a príslušnými orgánmi. Po zaslaní 

neformálnych pripomienok zo strany EK bude základná podmienka pripravená na oficiálne predloženie 

a následné schválenie EK. Taktiež informoval členov komisie o výsledkoch Eurobarometra 

a skonštatoval, že intervencie kohéznych fondov boli pozitívne hodnotené v oblasti vzdelávania, 

zdravia a v oblasti sociálnych vecí.  

Informácia o uznášaniaschopnosti komisie: 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) overil uznášaniaschopnosť, skonštatoval, že z 38 členov je 

prítomných 30 členov s hlasovacím právom, čím bola splnená podmienka uznášaniaschopnosti1. 

Zoznam účastníkov zasadnutia tvorí Prílohu č. 2 k zápisnici.   

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) informoval o technických náležitostiach k spôsobu hlasovania 

prostredníctvom hlasovacích zariadení2 (č.1 – ZA, č.2 – PROTI; č.3 – ZDRŽAL SA). 

 

                                                           
1 Počet členov s hlasovacím právom sa počas zasadnutia menil.  
2 Hlasovacie zariadenie bolo na základe číslovania priradené ku konkrétnemu členovi komisie s hlasovacím právom.   

K priebehu hlasovania bol vyhotovený report. 
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Schválenie overovateľa zápisnice: 

Predsedajúci za overovateľku zápisnice navrhol pani Luciu Pavlíkovú (KOZ SR). 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 30 prítomných členov: ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Za overovateľku zápisnice bola schválená p. Lucia Pavlíková. 

Schválenie programu zasadnutia: 

Návrh programu zasadnutia komisie bol členom zaslaný elektronicky 7.novembra 2023 spolu 

s pozvánkou a dokumentmi, ktoré sú predmetom diskusie a schvaľovania na 5. zasadnutí komisie pre 

cieľ 4. Predsedajúci predstavil program zasadnutia a navrhol zmenu v poradí bodov programu (bod 

programu č. 6 „Informáciu o činnosti Pracovnej skupiny pre oblasť pomoci pre deti a rodiny v núdzi“, 

navrhol zaradiť ako druhý bod programu).  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 30 prítomných členov. ZA: 30 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Komisia pre cieľ 4 schválila program zasadnutia so zmenou. Schválený program 

zasadnutia tvorí Prílohu č. 1 k zápisnici. 

 

2. Informácia o činnosti Pracovnej skupiny pre oblasť pomoci pre deti a rodiny v núdzi 

 

Viktor KRIŽO (zástupca OS)  informoval o príprave stretnutia dňa 29.novembra 2023 so všetkými 

zástupcami jednotlivých projektov, ktoré sa týkajú oblasti pomoci deťom a rodinám v núdzi. Cieľom 

stretnutia je zosieťovanie a určenie si prioritných tém v danej oblasti a následné monitorovanie 

projektov.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) poďakoval za informáciu a aktivitu členov komisie v danej  pracovnej 

skupine. Uviedol, že informácia o činnosti pracovnej skupiny bude pravidelne zaradená do programu 

zasadnutia komisie pre cieľ 4. 

 

3. Informácia o harmonograme plánovaných výziev a pripravovanom návrhu Road Map 

 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) informoval, že návrh dokumentu „Road Map“, bude na zasadnutí 

stručne predstavený a následne zaslaný členom komisie. O návrhu dokumentu sa bude diskutovať nad 

rámec komisie. 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) v zmysle harmonogramu plánovaných výziev odprezentoval 

pripravované NP a DOP projekty za rezort MŠVVŠ SR, MZ SR a MPSVR SR, ktoré budú predmetom 

schvaľovania na ďalších zasadnutiach, t.j. 14.12.2023 a následne v 1Q/2024. Taktiež informoval o 

vyhlásených výzvach za rezort MPSVR SR, MŠVVŠ SR a MZ SR k 9.11.2023. Ďalej predstavil návrh „Road 

Map“, štruktúra zobrazuje úroveň priorít, špecifických cieľov a synergií. Cieľom dokumentu je priniesť 

prehľad o pripravovaných a schválených výzvach, celkové alokácie na prioritu a na špecifický cieľ 

rozdelené podľa rezortu, ostatné akcie a opatrenia v rámci špecifických cieľov, ktoré boli 

naprogramované.   

Diskusia 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) sa spýtala, či bude dokument verejne dostupný, alebo bude len pre 

členov komisie.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že dostupnosť dokumentu bude predmetom diskusie. 
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Viktor KRIŽO (zástupca OS)  ocenil prípravu návrhu „Road Map“. Spýtal sa, prečo sa v harmonograme 

výziev neobjavili dopytovo orientované výzvy na Poradenské centra a projekt Štátnej školskej 

inšpekcie.  

Petra ROSINČINOVÁ (MŠVVŠ SR) odpovedala, že v rámci prezentácie je uvedená len vybraná 

pripravovaná výzva pre 1Q/2024. Výzva na poradenské zariadenia je v stave prípravy a vyhlásenie je 

plánované do konca roka 2023, rovnako sú v stave prípravy aj ďalšie projekty a výzvy, ktoré pán Križo 

spomenul. 

Iva KLEINOVÁ (ÚV SR) sa spýtala na dynamiku dokumentu, či sa bude zasielať na pravidelnej báze alebo 

sa bude dať sledovať cez nejaký link v reálnom čase.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že dokument bude dostupný prostredníctvom linku, aby 

mali členovia aktuálne informácie.  

 

4. Zámery národných projektov – diskusia a schvaľovanie 

4.1 zámer národného projektu „ Podpora štátnych anonymizovaných liniek pomoci“ 

Mária VARGOVÁ (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P5 Aktívne začlenenie a dostupné služby. Cieľom NP je 

podpora aktívneho začlenenia prostredníctvom dištančnej krízovej pomoci osobám v nepriaznivej 

sociálnej situácii v dôsledku ohrozenia násilím alebo ohrozenia duševného zdravia, vrátane detí a 

zvyšovaním povedomia o nenásilí a duševnom zdraví. 

Diskusia 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) skonštatoval, že pri príprave zámeru NP prebiehala intenzívna 

partnerská debata.  

Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, či sa uvažuje o dopytovo orientovanom projekte 

zameranom na telefonické - chatovacie dištančné linky. 

Mária VARGOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že spolupracujú so všetkými aktuálne dohľadatelnými  

linkami, ktoré majú chatové alebo telefonické poradenstvo. Pre dodržanie zásady komplementárnosti 

je v príprave aj výzva pre mimovládne linky.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) potvrdil prípravu výzvy participatívnym spôsobom, dodal, že prvotná 

komunikácia s budúcimi potenciálnymi prijímateľmi už prebehla a členovia komisie budú pravidelne 

informovaní o priebehu a termíne pripravenosti výzvy.  

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) povedala, že sa zúčastnila na konzultáciách k NP a ocenila komunikáciu 

gestora NP s prevádzkovateľmi neštátnych liniek. Na základe ich pozitívneho feedbacku ocenila 

prebiehajúcu participáciu, čo vníma ako záruku pre efektívnejšiu implementáciu a že tie výzvy budú 

reflektovať potreby v teréne. 

Albert NÉMETH (MIRRI SR) sa spýtal, či sa pri tvorbe projektového zámeru komunikovalo aj s MV SR, 

konkrétne s odborom prevencie kriminality. Uviedol, že by bolo vhodné ich zapojiť do procesu tvorby 

žiadosti o NFP, aby nedošlo k potenciálnemu dvojitému financovaniu.  

Mária VARGOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že s odborom prevencie kriminality sú v úzkom kontakte, 

spolupracujú na multidisciplinárnej úrovni. Dodala, že sa uskutočnilo stretnutie s cieľom vyjasniť si 
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kompetencie, aby nedochádzalo k duplikovaniu činností v teréne. Na MV SR boli v kontakte skôr s 

integrovaným záchranným systémom ako s prevenciou kriminality, dodala, že vedia nájsť prekrytia 

a  vyhnúť sa duplicite.  

Viktor KRIŽO (zástupca OS)  upriamil pozornosť na vytváranie virtuálnej reality pomoci ľuďom, chýba 

mu zapojenie rezortu MŠVVŠ SR a posilnenie systému podpory, ktorý má byť prirodzený (rodina, 

škola). Považuje za potrebné, aby sa nadrezortnosť v pracovnej skupine rozšírila aj na MV SR a MŠVVŠ 

SR. Vyjadril obavy z nedostatočnej pomoci deťom, pokiaľ rezorty nebudú navzájom spolupracovať. 

Uviedol, že je potrebné dôsledne a odborne prekonzultovať aktivity štátnych aj neštátnych liniek, aby 

sa v konečnom  dôsledku podpora k deťom naozaj dostala a nevytváralo sa iba množstvo aktivít.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) reagoval, že pracovná skupina vytvorí priestor aj na také diskusie 

a nastavenia, aby sa medzirezortná spolupráca mohla rozširovať o relevantné subjekty.  

Ladislav ŠIMKO (MIRRI SR) ocenil zámer NP a povedal, že MPSVR SR ako gestor horizontálnych 

princípov predložil zásadnú pripomienku k rovnosti príležitostí. Poukázal na veľmi špecifickú oblasť, 

a to násilie páchané na mužoch a starých ľuďoch, ktorá narastá a požiadal, aby bol tento systém 

rozšírený.  

Mária VARGOVÁ (MPSVR SR) skonštatovala, že v zámere NP je potrebné zastabilizovať a posilniť  

aktuálnu situáciu. Informovala, že prebieha komunikácia so senior linkou aj Ligou za duševné zdravie, 

ktoré budú v rámci dopytovo orientovaného projektu podporené.  

Marek CHOMANIČ (ÚSV RK) sa spýtal, či bude linka a chat dostupná v národnostných jazykoch 

a v ktorých.  

Mária VARGOVÁ (MPSVR SR) povedala, že zatiaľ je dostupná iba v slovenčine, momentálne sa pracuje 

na ukrajinčine a plánuje sa rómčina a maďarčina. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 29 prítomných členov. ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Podpora štátnych anonymizovaných liniek pomoci“ bol schválený. 

 

4.2 zámer národného projektu „Podpora opatrovateľskej služby“ 

Ondrej BUZALA (SK8) podal procedurálny návrh a požiadal o technickú prestávku z dôvodu zaujatia  

jednotného stanoviska zástupcov samosprávy k predkladanému zámeru NP.  

 

Prestávka 

 

Ján GABURA, Mária MACHAJDÍKOVÁ (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavili zámer NP , ktorý 

prispieva k plneniu príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P5 Aktívne začlenenie a dostupné 

služby. Cieľom NP je overiť mechanizmus poskytovania príspevku na starostlivosť prijímateľovi 

sociálnej služby a prispieť k systémovému riešeniu v oblasti  financovania sociálnych služieb. 

Diskusia 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) ocenil participatívnu prípravu výzvy súvisiacu s úplne novým 

prístupom. Z pohľadu eurofondov zdôraznil, že tento projekt zabezpečí systémovú zmenu.  
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Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) ocenila zámer NP a spýtala, či je pokrytá evaluácia projektu, nakoľko 

ide o pilotné testovanie, akým spôsobom sa budú vyhodnocovať výsledky projektu. 

Mária MACHAJDÍKOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že evaluácia nie je špecificky zadefinovaná, 

predpokladá sa zapojenie skúsených zamestnancov ministerstva a aktívna účasť pracovnej skupiny pre 

tvorbu reformy. Doplnila, že v spolupráci s úradmi práce by sa mali pripravovať dotazníky, 

štruktúrované rozhovory, aby sa vedelo reflektovať na prípadné obavy aj skúsenosti. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) za sekciu fondov EÚ uviedol, že v prípade potreby sú pripravení 

ponúknuť externé kapacity na hodnotenie v rámci plánovaného hodnotenia opatrení ESF.  

Ondrej BUZALA (SK8 ) skonštatoval, že takéto projekty majú pre samosprávy dva rozmery – odborný 

a politický. Vzhľadom na pripomienky ZMOSu, ÚMS a SK8 požiadal o pracovné stretnutie 

k predmetnému zámeru NP s cieľom vysporiadania s pripomienkami. Povedal, že zámer NP podporia 

za predpokladu zachovania kontinuity projektu  a ak budú známe systémové zmeny.  Zaujímal sa, či 

bude možné zaručiť dynamiku úradov práce, nakoľko sú extrémne preťažené a ich procesy sú 

zamrznuté.  

Ján GABURA (MPSVR SR) zareagoval, že v rámci reformy financovania sociálnych služieb je vytvorená 

pracovná skupina, v ktorej má zastúpenie SK8, ZMOS aj ÚMS. Uskutočnilo sa niekoľko pracovných 

stretnutí, rokovaní a pracovných skupín na ktorých bol zámer NP deklarovaní a  k zneniu neboli 

predložené žiadne zásadné pripomienky. Z tohto dôvodu požiadal zástupcu SK8 o vysvetlenie.  

Ondrej BUZALA (SK8) doplnil, že zámer NP má zatiaľ podporu iba pracovnej skupiny, ale bude potrebné 

doriešiť aj iné detaily. Upozornil aj na chýbajúci konkrétny dokument MPSVR SR, ktorý by bol platný, 

ale zatiaľ taký dokument neexistuje.   

Mária MACHAJDÍKOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že pridali tretiu podaktivitu, aby kontinuita projektu 

bola zachovaná. Do projektu sa budú môcť zapojiť registrovaní poskytovatelia sociálnych služieb, ktorí 

dlhšie poskytujú služby, stačí im, že sú registrovaní a pri tých novších bude musieť byť deklarovaná 

podpora zo strany samosprávy. Dodala, že politickú podporu z úrovne vlády  budú musieť hľadať po 

pripomienkovom konaní a zapracovaní pripomienok, ak sa zásadne zmenia niektoré nastavenia, tak to 

bude reflektované aj v národnom projekte. Vysvetlila, prečo vybrali UPSVR SR a doplnila, že zámerom 

je, aby sa z príspevku stala nová štátna dávka. 

Ondrej BUZALA (SK8) zaujímal sa, či sa v rámci projektu preverí kontrolný mechanizmus nad 

efektivitou hospodárnosti vynakladania alebo používania dávky prostredníctvom inšpekcie sociálnych 

vecí, alebo to pôjde skúšobne len cez možnosti úradov práce.  

Ján GABURA (MPSVR SR) uviedol, že v rámci projektu to bude kontrolovať ÚPSVR SR, následne, keď sa 

to podarí pretaviť do legislatívy, tak kontrolu bude vykonávať inšpekcia v sociálnych veciach. 

Mária WAGINGEROVÁ (ÚMS) sa spýtala na merateľné ukazovatele projektu, aký je počet aktuálnych 

poberateľov, aký bude napríklad finančný dopad na samosprávy. Vzhľadom na pripomienky tiež 

požiadala o pracovné stretnutie.   

Mária MACHAJDÍKOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že počet poberateľov opatrovateľskej služby bol 

v čase finalizácie zámeru NP na úrovni 12 750. Štátna dávka zostane na štátnom rozpočte, to znamená, 

že samosprávy budú len dofinancovávať.  Evidencia odopatrovaných hodín poskytnutej služby bude  

stále zo zákona na poskytovateľovi.  
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Róbert KOREC (MV SR) spýtal sa, či sa neuvažovalo o presahu do vzdelávania a prípravy budúcich 

opatrovateliek.  

Mária MACHAJDÍKOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že národný projekt predpokladá zapojenie už 

existujúcich poskytovateľov, ktorí musia zamestnávať ľudí, ktorí už plnia kvalifikačné predpoklady. Na 

pracovnej skupine prebiehali diskusie aj o profesionalizácií a príprave ľudských zdrojov. Skonštatovala, 

že synergia môže vzniknúť s pripravovaným projektom, ktorý bude zameraný na kvalitné a komunitné 

sociálne služby.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) uviedol, že komisia schválila zámer NP na rezortné vzdelávanie. 

Poukázal, aj na možnosť kurzov opatrovateliek v rámci podpory zamestnanosti, ktoré sa realizujú. 

Dodal, že predkladaný zámer NP má zabezpečiť kontinuitu a zmenu prístupu vo financovaní. Po 

doplnení o nový projekt, ktorý je v príprave, bude vytvorený priestor na komplexný pohľad na rozvoj 

komunitných služieb aj z pohľadu nevyhnutných krokov k tomu, aby spolupráca medzi rezortami a 

sektormi bola v tejto téme podporovaná.  Zhrnul požiadavky zástupcov samospráv, uviedol, že chcú 

byť aktívnou súčasťou projektu a chcú byť informovaní o jeho pokroku a zúčastňovať sa rokovaní pri 

pracovných stoloch. Požiadal predkladateľa, aby tento záväzok implementoval do ŽoNFP, následne 

tento záväzok SO v spolupráci s RO odkontroluje. 

Ondrej BUZALA (SK8) doplnil, že zámer NP podporia, ale považujú za nevyhnutné uskutočniť stretnutie 

s cieľom vydiskutovať si pripomienky.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) akceptoval požiadavku zástupcov samospráv, a uviedol, že projekt sa 

bude schvaľovať s výhradou „všetky pripomienky, ktoré boli vznesené budú musieť byť ešte pred 

prípravou projektu odkomunikované“.  

Mária MACHAJDÍKOVÁ (MPSVR SR) dodala, že pripomienky neboli predložené v oficiálnom 

pripomienkovom konaní, navrhla, aby sa stretnutie konalo v priebehu najbližších 2 týždňov.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) upozornil členov, že predtým ako bude zo strany RO MIRRI SR 

schválená výzva, musia byť vyjasnené všetky pripomienky a musí o tom existovať potvrdzujúca 

skutočnosť, ktorou je rokovanie so zástupcami. Požiadal, aby tento záväzok vnímali pri hlasovaní 

o zámere NP.  

Nina BEŇOVÁ (zástupca OS) sa spýtala, prečo neboli tie pripomienky zaslané a odkomunikované pred 

schvaľovaním zámeru NP. Zámer NP považuje za dobrý, avšak zahlasovaním za jeho schválenie bez 

oboznámenia sa s pripomienkami o ktorých hovoril p. Buzala, nie je jasné, za čo členovia komisie majú 

hlasovať. 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) doplnil, že by bolo vhodné, aby aj členovia komisie dostali tie pripomienky, 

ktoré pôjdu p. Machajdíkovej, aby sa nestalo, že sa nejakým spôsobom zmení zámer. 

Mária WAGINGEROVÁ (ÚMS) dodala, že cieľom nie je meniť projekt, iba si potrebujú vyjasniť niektoré 

nejasnosti, akým spôsobom bude prebiehať celý projekt z pohľadu dopadov na samosprávu.  

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) povedala, že sa zúčastnila konzultácii, kde bolo dobre vysvetlené, ako sa 

bude preplácať výkon a nie mzda. Dodala, že ministerstvo zohľadnilo  výdavky a hodinovú sadzbu 

navýšili, tak že poskytovatelia sociálnych služieb dostanú viac finančných prostriedkov, čiže dopad by 

mal byt pozitívny.  
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Ondrej BUZALA (SK8) reagoval, že nie je jasné, aký to bude mať dopad na poskytovateľov. Zásadnou 

vecou, ktorá má byť predmetom diskusií je aj to, či ide o hrubú mzdu, superhrubú mzdu, réžie, čo bude 

mať financované samospráva a čo prevádzkovateľ.  

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) uviedla, že cez projekt sa nejdú preplácať mzdy, ale za poskytnutú službu 

bude stanovená odmena. Zhodnotila, že sa schvaľuje projekt, ktorý zaväzuje k niečomu, čo ešte nie je 

odobrené, ale súčasne nastavený systém financovania sociálnych služieb je  neudržateľný a preto 

ocenila ako sa ministerstvo snaží zbierať dáta z terénu.  

Ondrej BUZALA (SK8) dodal, že viacero vecí nie je doriešených a vyjasnených, preto požadujú pracovné 

stretnutie, aby sa vyjasnil predovšetkým dopad na samosprávy.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) vysvetlil, že projekt je postavený na jednotkových cenách, jednotková 

cena je exaktná záležitosť z pohľadu implementácie. Informoval, že projekt sa bude schvaľovať 

s výhradou, že existujú pripomienky, ktoré nemajú dopad na samotnú štruktúru projektu. 

K pripomienkam ZMOSu, ÚMS a SK8  sa uskutoční pracovné stretnutie. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 31 prítomných členov. ZA: 30 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Podpora opatrovateľskej služby“ bol schválený 

s výhradou/pripomienkou. 

 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) vyzval členov komisie, aby boli v diskusiách aktívnejší, hlavne čo sa týka 

kvality projektov a ich monitorovania.  

Mária WAGINGEROVÁ (ÚMS) vysvetlila dôvody zdĺhavejšieho procesu pripomienkovania zo strany 

miest.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) poďakoval za podnetnú debatu a prípravu projektu.  

 

4.3  zámer národného projektu „Sme si rovní II.“ 

Michal HASARA (Slovenský paraolympijský výbor) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP, ktorý 

prispieva k plneniu príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P1 Adaptabilný a prístupný trh 

práce. Cieľom NP je zabezpečiť individualizované poradenstvo a komplexný prístup k osobám so 

zdravotným postihnutím s cieľom ich integrácie do spoločnosti, osobitne na trh práce, prostredníctvom 

motivačnej a odbornej intervencie zdravotne postihnutých "Motivátorov - Mentorov".  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) ocenil prístup predkladateľa pri príprave zámeru NP, ktorý si vyžiadal 

komplexný prístup a pokrýval široké oblasti problematiky. Uviedol, že tento projekt zabezpečuje 

kontinuitu a uchopenie podpory aj z legislatívneho pohľadu. Pridanú hodnotu oproti 

predchádzajúcemu projektu vníma v tom, že cieľová skupina sa primárne stane aktívnymi účastníkmi 

trhu práce.  

Diskusia 

Ján RIDZOŇ (MIRRI SR) informoval, že RO bude v období od schválenia zámeru do vyhlásenia výzvy 

pripomienkovať merateľné ukazovatele a poukázal na prínos projektu.  

Lukáš PACHTA (zástupca EK) vyjadril sa k pripomienke, že nie je dôvod striktne prideľovať daný projekt 

SPV, keďže na Slovensku je viacero organizácií, ktoré sa zaoberajú pomocou osobám zo zdravotným 



8 
 

postihnutím, pripomienku považuje za vysvetlenú. Uviedol, že by bolo vhodné viac rozpracovať 

metodológiu spolupráce so sociálnou ekonomikou a sociálnymi podnikmi.  

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) ocenila aktivity projektu, ďalej uviedla, že projekt sa javí 

zvýhodnení oproti konkurencii alebo oproti ďalším možným poskytovateľom podobného projektu. 

Výhrady mala k nastaveniu merateľných ukazovateľov a k nedostatočne rozpracovanej časti týkajúcej 

sa inovatívnosti projektu.  

Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) ocenila zameranie na cieľovú skupinu ľudí. Dodala, že mnohé iné 

organizácie, ktoré takúto podporu vykonávajú sú väčšinou financované prostredníctvom sociálnych 

služieb a  v tomto zmysle súhlasí s názorom, že národný projekt, SPV ako organizáciu oproti ostatným 

organizáciám veľmi zvýhodňuje.  

Nina BEŇOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, prečo nie je možné zapojiť do projektu ďalšie strešné 

organizácie podobného charakteru.   

Michal HASARA (SPV) odpovedal, že všetci mentori prešli zaškoľovacím procesom, ktorý trvá približne 

6 mesiacov.  Na metodike ako budú mentori pracovať s trhom práce sa aktuálne pracuje. Hodnotiace 

analýzy a výsledky výskumov sú zverejnené na stránke www.smesirovni.sk. Uviedol, že idú vytvárať 

komplexné služby sociálnej, zdravotnej oblasti a trhu práce. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) skonštatovala, že viacerí poskytovatelia by mali záujem 

o poskytovanie komplexných služieb, ale nemajú šancu získať národný projekt alebo nemajú šancu 

získať tak veľkorysé financovanie. Zaujímala sa, prečo sa v harmonograme nenachádzajú agentúry 

podporovaného zamestnávania. 

 Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) uviedol, že ministerstvo má záujem uchopiť komplexnú včasnú 

intervenciu systémovo a vytvoriť podmienky na to, aby sa systémová podpora v nejakom rozsahu 

dostala aj iným poskytovateľom. 

Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) sa spýtala, prečo sa doteraz nepodarilo urobiť zmeny a otvoriť projekt 

širšiemu spektru a zaujímala sa, či sa ministerstvo zaväzuje, že vyhlási dopytovú výzvu na peer to peer 

projekty aj pre ostatné organizácie.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že prebieha diskusia o legislatívnom uchopení celej 

problematiky. Za eurofondy doplnil, že pokiaľ je dopyt, tak v partnerskej debate je možné pripraviť 

ďalšiu výzvu, ktorá vytvorí priestor na podporu ostatných poskytovateľov v tejto téme.  

Ján GABURA (MPSVR SR) informoval, že viaceré snahy o legislatívnu úpravu nedopadli podľa 

očakávaní. Na základe výsledkov z NP by sa dala vypracovať legislatívna analýza, ktorá by umožnila 

komplexné poradenstvo dostať do systému sociálnych služieb.  

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, či cieľom tohto projektu je zmeniť legislatívu a či po skončení 

projektu budú mentori financovaní zo štátneho rozpočtu. Tiež sa zaujímala o udržateľnosť po skončení 

projektu. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že jediná možnosť na udržateľnosť je vytvorenie 

nadväzujúceho projektu, ktorý vyrieši túto horizontálnu otázku a legislatívne zmeny musia vzniknúť 

v partnerskej spolupráci.   

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) zaujímala sa, či bude RO žiadať ďalšie navýšenie merateľných 

ukazovateľov a či bude ich naplnenie pre SPV reálne. 

http://www.smesirovni.sk/
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Ján RIDZOŇ (MIRRI SR) odpovedal, že nevylučuje navýšenie merateľných ukazovateľov. 

Michal HASARA (SPV) odpovedal, že špecifikácia presného znenia jednotlivých merateľných 

ukazovateľov bude predmetom ďalšej komunikácie.  

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, či je možné schváliť projekt pod podmienkou, že bude 

do nejakého obdobia vyhlásená výzva pre ďalšie organizácie alebo aspoň pre Agentúru podporovaného 

zamestnávania. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) projekt pre Agentúru podporovaného zamestnávania je v príprave 

a bude v harmonograme na rok 2024.  

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) požiadala o uistenie, že nedôjde k porušeniu alebo k riziku  porušenia 

hospodárskej súťaže alebo neprimeranej štátnej pomoci.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že v minulosti už bola SPV takáto podpora z európskych 

zdrojov formou národného projektu poskytnutá. Zároveň dodal, že sa ide o činnosti, ktoré nikdy v 

minulosti neboli vyhodnotené ako štátna pomoc. 

Ondrej BUZALA (SK8)  spýtal sa, čo si má predstaviť pod spôsobom spolupráce so sociálno-

ekonomickými podnikmi a integráciou do samosprávnych krajov. Zaujímal sa, či prijímateľom bude ten 

istý subjekt, ak je udržateľnosť projektu priamo závislá na budúcom projekte.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že to musí byť partnerský projekt, kde bude hlavným 

lídrom ministerstvo. Potrebné je dohodnúť včasnú intervenciu v tejto oblasti z pohľadu legislatívy a 

všetkých subjektov.  

Michal HASARA (SPV) k spolupráci s VÚC doplnil, že boli podpísané memorandá, nakoľko sú VÚC aj 

zamestnávateľmi, cieľom je časť klientov integrovať na trh práce vo VÚC.  

Ondrej BUZALA (SK8)  skonštatoval, či to naozaj smeruje k reálnej spolupráci.  

Michal HASARA (SPV) doplnil, že po spustení projektu, plánujú intenzívnu komunikáciu s jednotlivými 

členmi asociácie poskytovateľov sociálnych služieb a sociálnych podnikov.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 30 prítomných členov. ZA: 22 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 8 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Sme si rovní II.“ bol schválený. 

 

4.4  zámer národného projektu „Obnova národných kultúrnych pamiatok vo vlastníctve štátu“ 

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) informovala členov komisie, že NP bude iba odprezentovaný a nebude 

sa o ňom hlasovať, pretože nové vedenie MK SR má v pláne prehodnocovať zefektívnenie smerovania 

intervencií. 

Radoslav RAGAČ (MK SR) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P5 Aktívne začlenenie a dostupné služby. Cieľom NP je 

posilnenie úlohy kultúry a udržateľného cestovného ruchu v oblasti hospodárskeho rozvoja, sociálneho 

začlenenia a sociálnej inovácie.  

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) poďakovala za predložené pripomienky k zámeru NP a hovorila o ich 

zapracovaní. Následne zhrnula základné fakty NP a nastavenie merateľných ukazovateľov. Dodala, že 

chýba 1 projektový ukazovateľ, ktorý bude monitorovať počet zapojených vzdelávacích inštitúcií. 
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Stručne zhrnula sociálny aspekt NP, kde boli zadefinované 3 oblasti sociálneho zapojenia (2 povinné 

a 1 dobrovoľný). 

Diskusia 

Eva HORNÍKOVÁ (ZZŠS) ponúkla pomoc a participáciu základných škôl pre prácu v regiónoch. 

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) reagovala, že budú spolupracovať so školami umeleckého priemyslu, 

ktoré majú zameranie na aktivity NP a o zoznam týchto škôl už požiadali MŠVVŠ SR, taktiež prebiehajú 

diskusie  s Fakultou architektúry na STU.  

Eva HORNÍKOVÁ (ZZŠS) skonštatovala, že ide o dlhodobý projekt a po naštartovaní kurikulárnej 

reformy by sa mohlo posilniť výchovné poradenstvo v 7., 8. a 9. ročníku, aby sa mohli zapojiť žiaci, ktorí 

majú záujem a pracovné zručnosti v daných regiónoch.  

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) odpovedala, že pokiaľ bude záujem študentov, určite ich radi privítajú.  

Boris NOSEK (Klub 500) sa spýtal, či sa plánuje alebo pripravuje obdobný projekt so zameraním  na 

kultúrne pamiatky, ktoré sú vo vlastníctve súkromného sektora. A prečo nebol predložený zámer NP 

„Ľudia a hrady“ na schválenie.  

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) odpovedala, že v cieli politiky 4 nie je zatiaľ plánovaná podpora iného 

vlastníctva.  

Marek CHOMANIČ (ÚSV RK) informoval že zámer NP „Ľudia a hrady“ nebol predložený komisii na 

schválenie z dôvodu veľkého množstvo pripomienok, ktoré je potrebné prehodnotiť. Plánované je 

stretnutie s MK SR a MPSVR SR a následne bude zámer NP predložení na ďalšej komisii. Ďalej uviedol, 

že financovanie je dovolené len pre štátne kultúrne pamiatky.  

Albert NÉMETH (MIRRI SR) informoval, že vo vzťahu k regionálnej časti podpory kultúrneho dedičstva, 

alebo podpory kultúrnych pamiatok sú na MIRRI SR 2 opatrenia 5.1.5 a 5.2.5, ktoré sa skladajú z dvoch 

častí A B a sú súčasťou integrovaných územných investícií pre mestské funkčné oblasti. Doplnil, že  

plánujú vyhlásiť výzvu v 1.Q/2024, návrh výzvy momentálne komunikujú so všetkými 18 mestskými 

funkčnými oblasťami, s 8 VÚC a so strešnými asociáciami ako ÚMS, ZMOS a SK8.  

Radoslav RAGAČ (MK SR) doplnil, že MK SR má kontinuálne roky pôsobiaci systém dotačnej podpory 

neštátnych národných kultúrnych pamiatok – Obnov si svoj dom. Uvažuje sa o vytvorení 

verejnoprávneho fondu, ktorý by zintenzívnil podporu neštátnych vlastníkov národných kultúrnych 

pamiatok.  

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) ocenila debarierizáciu, ako povinné plnenie aktu prístupnosti 

a dodala, že sociálny aspekt má byť niečo navyše. Nie je celkom jasné, či budú zapojení študenti škôl 

SŠ a VŠ, alebo NEET, požiadala o dopracovanie.  Doplnila, že jediná škola zameraná na staré remeslá v 

Kremnici bola zatvorená. Odporučila sústrediť sa na registrované sociálne podniky a spoluprácu so 

sociálnymi podnikmi navrhla presunúť do povinných kritérií. Odporučila doplniť výsledkový ukazovateľ, 

ktorý by reflektoval počet zapojených sociálnych podnikov.  

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) uviedla, že debarierizáciu majú ako projektový ukazovateľ.  

Zuzana KOCHÁNKOVÁ (MK SR) informovala o prieskume o debarierizácii  inštitúcií MK SR z ktorého 

vyplýva, že ak nemajú žiadny debarierizovaný prístup, tak musia vytvoriť minimálne 3 nové 

debarierizačné prvky.  
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Radoslav RAGAČ (MK SR) doplnil, že okrem Kremnice sa stredná škola nachádza aj v Banskej Štiavnici. 

Skonštatoval, že na Slovensku je obrovský problém so stavebnými a umeleckými remeslami.  

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) navrhla, aby sa do projektu zapracovala povinnosť schvaľovania 

debarierizácie Radou vlády SR pre osoby so zdravotným postihnutím. 

Radoslav RAGAČ (MK SR)  uviedol, že projekt je zameraný na kultúrnu inklúziu, čo zahŕňa aj popisy v 

Braillovom písme, jasnú tlač a podobné moderné aspekty.  

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) odpovedala, že všetko týkajúce sa debarierizačných prvkov na 

odporúčanie ÚVO nebudú dávať ako podmienku ani do verejného obstarávania ani do sociálneho 

aspektu, nakoľko približne 80% sa nebude týkať hrubých prác. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) dodala , že debarierizáciu pochopila ako povinnú súčasť projektu a 

odporučila zapojiť expertov na debarierizáciu do projektu. K sociálnym podnikom uviedla, že nie je 

zatiaľ zrejmé, ktoré sociálne podniky sú schopné zapojiť sa do stavebných prác.  

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) odpovedala, že v prípade, ak budú vedieť identifikovať sociálny podnik 

tak ho zapoja.  

Ján GABURA (MPSVR SR) informoval, že základná horizontálna podmienka pre čerpanie fondov je 

Dohovor o právach osôb so zdravotným postihnutím, kde sa v článku 9 presne hovorí o prístupnosti. 

Odporučil spolupracovať s Centrom pre univerzálne navrhovanie na fakulte STU, ktoré momentálne 

realizuje NP Podpora univerzálneho navrhovania a výsledkom projektu budú normy použiteľné na 

rôzne typy budov. 

Denisa NINCOVÁ (BBSK) navrhla znížiť rozpočet projektu a alokáciu presunúť do integrovaných 

územných investícií na obnovu národných kultúrnych pamiatok, ktoré sú vlastne vo vlastníctve 

samospráv.  

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) odpovedala, že sa uvažuje o úprave rozpočtu, z toho dôvodu sa nebude 

o zámere NP na 5. zasadnutí hlasovať.  Uviedla, že prebehli rokovania s MIRRI ohľadne alokácie do IUI, 

návrh bol stiahnutý a MK SR aktuálne nepredpokladá takúto iniciatívu.  

Iva KLEINOVÁ (ÚV SR) súhlasí s názorom, aby sa debarierizácia nerealizovala pro forma, avšak kontrolu 

Radou vlády SR pre osoby so zdravotným postihnutím nepovažuje za správny mechanizmus. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) súhlasila s názorom a poukázala na špecializované organizácie. 

Ladislav ŠIMKO (MIRRI SR) poukázal na skutočnosť, že sa nemôžu aplikovať všetky aspekty, ktoré sa 

riešia pri nových objektoch aj na historické objekty. Upozornil na veľký nedostatok remeselníkov, 

riešenie vidí v predefinovaní vzdelávania stredných škôl, ktoré má v kompetencii samospráva. 

Ján RIDZOŇ (MIRRI SR) za RO P SK potvrdil, že prebiehajú rokovania medzi MIRRI SR a MK SR a po 

rozdelení alokácie bude zámer NP predložený členom komisie na schválenie. 

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) upresnila, že celkové zdroje sú na úrovni 269 mil. EUR a dodala, že by 

mali záujem podporiť aj torzálne pamiatky, ktoré nie sú vo vlastníctve štátu a takisto časť sakrálnych 

pamiatok, ktoré sú v UNESCO.  

Eva WENIGOVÁ (zástupca DG REGIO)  pripomenula zámer vzniku špecifického cieľa 4.5 v rámci cieľa 

politiky 4. Vo svetle pandémie COVID-19 je potrebné zabezpečiť v oblasti kultúry a cestovného ruchu 

udržateľnosť a odolnosť vytvorených pracovných miest v týchto sektoroch. Samotná obnova pamiatok 

automaticky neznamená, že sa stanú ťahúňom pre napr. cestovný ruch. Je potrebné sa zamyslieť aj 
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nad inovovaným obsahom, ako napríklad kultúrne a kreatívne sektory, flexibilné využitie miesta pre 

aktivity zdola, sociálne podniky či komunitné služby. V súvislosti s pripomienkami členov Komisie 

týkajúce sa pripravenosti jednotlivých pamiatok, či zreálnenie rozpočtu, EK navrhuje priebežne 

informovať členov Komisie o stave implementácie tohto NP, aby sa v prípade potreby mohli včas prijať 

nápravné opatrenia. 

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) odpovedala, že napriek posunu harmonogramu projektu požiadali  

užívateľov, aby prehodnotili svoje plánované aktivity a etapyzovali ich. Predpoklad spustenia projektu 

je 1Q/2024. Čo sa týka zapojenia znevýhodnených osôb povedala, že viaceré pracovné príležitosti 

vzniknú po obnove NKP. V rámci programového obdobia podporujú budovanie deviatich kreatívnych 

centier, čiže spolupráca s NP by mohla tiež prebehnúť. MK SR je pripravené nad rámec bežného 

monitorovania cez monitorovacie správy, či na zasadnutí komisie alebo nejakých iných dožiadaní zo 

strany EK projekt monitorovať tak detailne, ako to bude zo strany EK požadované.  

Radoslav RAGAČ (MK SR) ku kreatívnym centrám dodal, že v prípade, ak bude mať objekt priestory, 

ktoré sa dajú využiť, tak sa využijú, prenájmu atď.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) poďakoval za prezentáciu projektu a podnetnú diskusiu. Informoval, 

že ďalšie zasadnutie komisie je plánované na 14.12.2023.   

 

4.5  zámer národného projektu „ Podpora vzdelávania zdravotníckych v podpore dojčenia 

a vzťahovej väzby a vykonávanie klinických auditov v oblasti Baby friendly hospital initiative 

Hana RAJKOVIČOVÁ (MZ SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P5 Aktívne začlenenie a dostupné služby. Cieľom NP je 

zabezpečenie plošného sústavného vzdelávania zdravotníckych pracovníkov v podpore dojčenia 

a vzťahovej väzby a preverovania systému kvality zdravotnej starostlivosti poskytovanej matkám 

a novorodencom podľa Štandardného postupu Ministerstva zdravotníctva Slovenskej republiky a 

usmernenia Svetovej zdravotníckej organizácie. 

Diskusia 

Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) ocenila zámer NP a zdôraznila potrebu zamerať sa na ľudí 

z národnostných menšín a ľudí so zdravotným postihnutím.  

Hana RAJKOVIČOVÁ (MZ SR) odpovedala, že komunikovali so Vzdelávacou inštitúciou aj s Komorou 

sestier a pôrodných asistentiek a vypracovávajú sa tzv. komunikačné karty, ktoré budú v oblasti 

dojčenia. Karty sa pripravujú v ukrajinskom, rómskom a anglickom jazyku. 

Nina BEŇOVÁ (zástupca OS) pozitívne ocenila predkladaný zámer NP. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 27 prítomných členov. ZA: 25 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 2 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Podpora vzdelávania zdravotníckych pracovníkov v podpore dojčenia 

a vzťahovej väzby a vykonávanie klinických auditov v oblasti BFHI“ bol schválený. 

 

4.6  zámer národného projektu „Stabilizácia personálu v paliatívnej starostlivosti a vytvorenie 

podporných tímov v oblasti dlhodobej a paliatívnej zdravotnej starostlivosti“ 
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Andrea ŠKRIPEKOVÁ (MZ SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P5 Aktívne začlenenie a dostupné služby. Cieľom NP je 

zlepšovanie rovného a včasného prístupu ku kvalitným, udržateľným a cenovo dostupným službám a 

zabezpečenie dodatočných personálnych kapacít.  

Diskusia 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) sa spýtala, či nie je možne projekt realizovať vo viacerých 

nemocniciach.  

Andrea ŠKRIPEKOVÁ (MZ SR) odpovedala, že v prípade vyšších finančných zdrojov by to možné bolo. 

Nina BEŇOVÁ (zástupca OS) zaujímala sa o merateľné ukazovatele.  

Andrea ŠKRIPEKOVÁ (MZ SR) odpovedala, že merateľnými ukazovateľmi sú počet podporených 

pracovných miest (160) a počet ústavných zdravotníckych zariadení, ktoré do projektu vstúpia a tri 

metodiky. 

Jana ŽIŠKOVA (zástupca OS) zaujímala sa, či je cieľom aj podpora aj posilnenie personálnych zdrojov v 

hospicoch a mobilných hospicoch, a nie je to viazané len na nemocnice. 

Andrea ŠKRIPEKOVÁ (MZ SR) reagovala, že na nemocnice je viazaný podporný tím a na hospice je 

viazaná podpora ľudských zdrojov. 

Jana ŽIŠKOVA (zástupca OS) doplnila, že dnes sú hospice financované zo zdravotného poistenia, 

spýtala sa, či bude systém financovaný zo strany poisťovne aj keď tam bude dofinancovanie cez EŠIF.   

Andrea ŠKRIPEKOVÁ (MZ SR) skonštatovala, že financovanie z poisťovne teda z verejných zdrojov je 

nedostatočné a pri dlhodobej a paliatívnej starostlivosti je potrebné viaczdrojové financovanie. 

Denisa NINCOVÁ (BBSK) uviedla, že paliatívna starostlivosť je poddimenzovaná aj vzhľadom na výšku 

verejných zdrojov, nadefinovanie siete paliatívnej starostlivosti a demografické prognózy. Poukázala 

na potrebu komunikácie vo vzťahu k udržateľnosti, k financovaniu z verejných zdrojov  a nevyhnutnosť 

komunikovať so zdravotnými poisťovňami na túto tému. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 26 prítomných členov. ZA: 24 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 2 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Stabilizácia personálu v paliatívnej starostlivosti a vytvorenie 

podporných tímov v oblasti dlhodobej zdravotnej starostlivosti “ bol schválený. 

 

5. Kritéria pre výber projektov Program Slovensko 2021 -2027 „Národné projekty a dopytovo 

orientované projekty, ktoré sú podporené zo zdrojov Európskeho fondu regionálneho rozvoja 

(RSO4.1; RSO4:3; RSO4.5)“ 

Zoltán BÁRDOŠ (MPSVR SR) v zmysle prezentácie odprezentoval Kritériá pre výber projektov CP4 

„Národné projekty a dopytovo orientované projekty, ktoré sú podporené zo zdrojov Európskeho fondu 

regionálneho rozvoja (RSO4.1; RSO4:3; RSO4.5)“ 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 26 prítomných členov. ZA: 26 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania:  Členovia komisie odporúčajú na schválenie MV PSK Kritéria pre výber projektov 

Program Slovensko 2021 – 2027; „Národné projekty a dopytovo orientované projekty, ktoré sú 

podporené zo zdrojov Európskeho fondu regionálneho rozvoja (RSO4.1; RSO4:3; RSO4.5)“. 
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6. Informácia o príprave budúcich výziev v rámci cieľa politiky 4 

Katarína NAĎOVÁ (MZ SR) v zmysle prezentácie predstavila pripravovanú výzvu „Doplnenie siete CIZS 

za účelom transformácie poskytovania ambulantnej zdravotnej starostlivosti na komunitnej úrovni 

(IÚI)“. Cieľom výzvy je podporiť výstavbu a modernizáciu CIZS s cieľom integrácie služieb ambulantnej 

zdravotnej starostlivosti na komunitnej úrovni.  

Diskusia 

Ondrej BUZALA (SK8) upozornil, že oprávneným žiadateľom budú polikliniky, ale pokiaľ je 

zriaďovateľom VÚC, tak polikliniky nie sú subjektom.  

Katarína NAĎOVÁ (MZ SR) upresnila, že prijímateľom je poskytovateľ zdravotnej starostlivosti, ktorý 

poskytuje ambulantnú zdravotnú starostlivosť v rámci všeobecnej nemocnice, konkrétne teda 

nemocnice 1 úrovne alebo polikliniky.  

Ondrej BUZALA (SK8) upresnil, že, žilinský samosprávny kraj má 4 nemocnice a 6 centier integrovanej 

zdravotnej starostlivosti, ktoré nemajú subjektivitu, čo znamená, že subjektom, ktorý vystupuje  v ich 

mene je VÚC.  

Katarína NAĎOVÁ (MZ SR) dodala, že je to v procese riešenia a komunikujú so zdravotníckym 

odborom.  

Eva WENIGOVÁ (zástupca DG REGIO) položila otázku k tabuľke s indikatívnou alokáciou pre jednotlivé 

kraje, ktorá zdá sa, že nezohľadňuje prioritizáciu opatrenia odlišne v každom kraji. Vyjadrila nádej, že 

diskusie s jednotlivými územiami prispejú k vyjasneniu fungovania ITI mechanizmu. 

Albert NÉMETH (MIRRI SR) odpovedal, že alokácia bola prerozdelená na základe všeobecného 

distribučného kľúča na mestské funkčné oblasti a VÚC podľa viacerých kritérií. 

Katarína NAĎOVÁ (MZ SR) doplnila, že VÚC sú o alokáciách informované.  

Denisa NINCOVÁ (BBSK) povedala, že BBSK vyjadril nespokojnosť s výškou alokácie, ktorá sa im zdá 

byť nízka aj z dôvodu zvyšovanie cien materiálov.  

Katarína NAĎOVÁ (MZ SR) skonštatovala, že alokácia 20,5 mil. EUR musí byť nejakým spôsobom 

prerozdelená medzi kraje. Ak sa alokácia v jednom kraji navýši v inom sa musí znížiť.  

Albert NÉMETH (MIRRI SR) upresnil že v tomto prípade sú určité tematické koncentrácie a pridelený 

balík na jednotlivé územia, ktorý je ešte rozčlenený v prípade niektorých VÚC na 20 opatrení, 

niektorých UMR na 21 opatrení v závislosti od kompetencií. 

Ondrej BUZALA (SK8) skonštatoval, že výzva je ešte v procese a verí, že bude predmetom ďalších 

diskusií.  

7. Rôzne a Záver 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) informoval o administratívnej zmene v projekte Rozvoj výkonu 

opatrení sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately, ktorý bol schválený na zasadnutí komisie 

dňa 26.9.2023.  Zmena sa týka vypustenia jednej aktivity, ktorá tam ostala omylom z programu a preto 

nie je potrebné preschválenie zámeru NP. Zámer NP formou sledovania zmien bude členom komisie 

zaslaný spolu s návrhom zápisnice zo zasadnutia. 
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Petra ROSINČINOVÁ (MŠVVŠ SR) informovala o vykonanej zmene v zámere NP „Digitálna 

transformácia vzdelávania a školy“, ktorý bol schválený na zasadnutí komisie dňa 7.9.2023. Po 

schválení zámeru NP vznikla potreba doplnenia MŠVVŠ SR ako osobitného partnera projektu. Úlohou 

partnera MŠVVaŠ bude koordinovať medzisektorovú spoluprácu medzi projektovým tímom a tretími 

stranami, koordinovať medzirezortnú a medzinárodnú spoluprácu. Zároveň, sa mierne zvýšila alokácia 

zámeru NP,  navýšenie rozpočtu sa týka nového partnera. Všetky ostatné položky, tak ako boli 

schválené v rámci zámeru NP a zvyšok podaktivít, popisu úloh a rozpočtová stránka projektu vo vzťahu 

k žiadateľovi a ostatným partnerom ostávajú nezmenené, v rámci podaktivít boli len doplnené úlohy, 

ktoré bude realizovať partner MŠVVaŠ SR Zmeny boli odkonzultované s RO MIRRI SR, ako aj 

metodickým garantom implementácie Programu Slovensko. Na základe stanoviska MIRRI SR nie je 

potrebné preschvaľovanie zámeru NP. Zámer NP formou sledovania zmien bude členom komisie 

zaslaný spolu s návrhom zápisnice zo zasadnutia. 

Zuzana POLÁČKOVÁ (zástupca OS) sa spýtala na termín ďalšieho zasadnutia komisie.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) informoval členov komisie o ďalšom zasadnutí, ktoré je plánované na 

14. decembra 2023. Poďakoval členom za podporu, aktívnu účasť a konštruktívnu diskusiu.   

 

 

Meno  Dátum Podpis 

Michal Klučiarovský Tajomník 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

14.12.2023 v.r. 

Lucia Pavlíková Overovateľ zápisnice z 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

14.12.2023 v.r. 

Viliam Michalovič Predseda 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

14.12.2023 v.r 

 

 

 

 

 


